
 

 

 

Vážené klientky a klienti našeho Domu seniorů, 

Vážené dámy, Vážení pánové, Milí hosté,  

 

nejdříve mi dovolte Vás srdečně přivítat na oslavě kulatých - dvacátých narozenin Domu seniorů 

Františkov, Liberec, p.o., který byl ještě nedávno Domem seniorů Liberec – Františkov, p.o., a ještě 

kdysi dokonce Domovem důchodců, spravovaným Okresním ústavem sociální péče.  

Asi bych nesvedl vyjmenovat všechny pozvané hosty, proto si dovolím zmínit jen některé – na prvním 

místě pana primátora města Liberce – pana Jaroslava Zámečníka, který přislíbil účast, a pokud zde 

ještě není, jistě dorazí, dále také Vítám náměstkyni primátora  pro sociální oblast – paní Martinu 

Teplou, pana náměstka pro sociální služby Libereckého kraje Petra Tulpu, vidím tu paní poslankyni 

Janu Pastuchovou, ale také další kolegy ředitele i vzácné hosty z řad dárců a sponzorů. Děkujeme 

všem, kteří přijali naše pozvání, vítáme také všechny blízké a rodiny našich klientů 

Zároveň patří velké poděkování všem sponzorům a dárcům, díky kterým se naše setkání a oslava 

mohou konat a bez jejichž pomoci, ale i spolupráce bychom jako organizace jen těžko fungovali. Jsou 

tu na této oslavě s námi. Prosím velký potlesk, který si jistě zaslouží, děkujeme Vám.  

Navíc bych si sem teď dovolil pozvat paní Blanku Netušilovou, vedoucí aktivizace. Blanko chci Vám i 

děvčatům z aktivizace poděkovat za pomoc s tím vším, co se tady odehrává, byla to pro Vás práce 

navíc a já moc děkuji za pomoc.  

Při této příležitosti bych zde rád ještě řekl pár slov o našem Domě seniorů.  

Ne vše se nám vždy dařilo, i to je třeba si přiznat a dodnes mě mrzí, jak složitý byl i díky našim chybám 

přechod od LK k SML. Ne vždy jsme včas odhalili to, že někteří kolegové nejsou k této práci stvořeni, 

nebo že vyhořeli. Je – li našim cílem poskytovat opravdu kvalitní péči, musíme posílit nejen týmovou 

práci, ale především vnitřní zdroje a motivaci nás všech a jsme si také vědomi, že nás v této oblasti 

čeká ještě mnoho práce. Já za sebe bych si moc přál, abychom se také více učili vzájemnému 

respektu, pokoře a důvěře. 

Ale jsou naštěstí také věci, které se nám daří a není jich málo. 

Máme zde Domov pro seniory a také Domov se zvláštním režimem, pro který máme platnou certifikaci 

Vážka od České Alzheimerovské společnosti, spolupracujeme se Střední zdravotnickou školou a 

s Technickou univerzitou Liberec, od které bychom rádi získali statut Fakultního zařízení TUL, prošli 

jsme výborně kontrolou z MPSV ohledně poskytování sociálních služeb, provedli jsme díky LK a 

Evropským fondům revitalizaci parku, jsme zapojeni do programu NF ABAKUS k zavádění paliativní 



 

 

péče.  Díky celkové stavbě a velikosti jednotlivých oddělení, zde naši klienti mohou žít skoro jako 

doma, mnohdy mají k personálu, který o ně pečuje, vztah jako ke svým blízkým. To nás vždy těší.  

 

Nedá mi se trošku nepochlubit s tím, co vše se pro naše klienty, tedy kromě té běžné a nezbytné 

péče, snažíme dělat. Asi všichni, kdo jste naše zařízení prošli, vnímáte, že se u nás stále něco děje, 

že je tu živo, snažíme se, aby každý, kdo jen trochu může a chce, ještě mohl prožít něco pěkného, 

třeba i nového anebo si připomenout něco z toho, co bylo, co měl rád. Proto u nás pravidelně 

pořádáme společné slavení svátků a oslav, za všechny jako příklad uvedu letošní Masopust i s pravou 

zabíjačkou…o prázdninách jezdíme na výlety, pravidelně nás navštěvují děti z okolních škol a školek, 

máme mnoho hudebních vystoupení…snažíme se zkrátka o to, aby dny našich klientů byly naplněny 

životem, a nejen život naplněn dny…   

Ne vše bychom mohli realizovat bez pomoci dalších podporovatelů mezi kterými bych rád zmínil 

Nadaci Preciosa a Krajskou vědeckou knihovnu, a určitě také Míši Trejbalové a jejím pejskům 

Dastymu a Hugovi.  

Jsme zapojeni do projektu digitalizace sociálních služeb, která by měla vést ke zvýšení kvality 

poskytovaných služeb. Zvládli jsme období COVIDU, které nás všechny hodně bolelo, Velmi dobře 

jsme prošli i ekonomickou kontrolu od zřizovatele v červenci letošního roku. Zapojili jsme se i do 

pomoci lidem z Ukrajiny. Kromě střechy nad hlavou jsme některým poskytli také práci a někteří zde 

stále ještě bydlí. Daří se nám udržovat celé zařízení a postupně doplňovat již zastaralé vybavení i 

techniku. Snažíme se pečovat o park i okolí Domu seniorů. Vám, našim   zaměstnancům se snažíme 

poskytnout kvalitní benefity.  

Pokud by vás zajímalo celkové číslo – počet klientů, kterým jsme v uplynulých 20 letech poskytli péči 

a služby, ke včerejšímu dni je to 1690 klientů, o něž v průběhu těchto 20 let pečovalo 710 

zaměstnanců. A ještě jedno číslo, to pro ekonomy – v roce 2004 měla organizace rozpočet cca 56mil, 

rozpočet pro rok 2023 je více než 119 mil. 

Toliko tedy k číslům 

Poděkování patří také všem, kteří se od samého počátku podíleli na vzniku našeho zařízení, jeho 

chodu a poskytovaných službách, Velké poděkování patří statutárnímu městu Liberec, které si nás 

vzalo pod svá křídla a také za skvělou spolupráci. 

 

A to vše se daří díky celému kolektivu zaměstnanců, kterým bych velmi rád a ze srdce poděkoval, 

neskutečně si vážím Vaší práce a díky Vám jsme nejen domem, ale i domovem našich klientů. Vaše 



 

 

práce a Vaše úsměvy rozdávají pohodu a klid našim klientům. Děkuji Vám a je mi ctí být součástí 

týmu Domu seniorů Františkov, Liberec.  

Teď bych si dovolil poprosit obsluhu o roznesení přípitku, se kterým prosím ještě chvilku vydržte. 

Protože nyní bych si dovolil pozvat sem na podium dva lidi, kteří se velkou měrou podíleli na tom, že 

zde dnes můžeme být a s dovolením začnu dámou: 

Je to paní Ilona Holková, první ředitelka našeho zařízení, která nejen že přijímala první zaměstnance, 

ale samozřejmě se podílela na dalších pracích spojených s vybavením, a hlavně s nastavením péče 

klientům 

a 

je to pan Ivo Brát, tehdejší ředitel okresního ústavu sociální péče, pod jehož působnost tehdy stavba 

a otevření i provoz spadalo.  

Moc si Vážím, že jste tady, děkuji Ivo a děkuji Ince, která se k nám v současné době vrátila nejen na 

tuto oslavu, ale s kterou intenzivně spolupracujeme v rámci supervizí, ale také hlavně v rámci 

zavádění paliativní péče.  

Položím Vám oběma prosím jen jeden dotaz: Jaké to vše bylo, jak jste to vše zvládali a jaké máte na 

tu dobu vzpomínky?  

 

Oba hosté krásně vyprávějí o začátcích a je z nich cítit, že jsou s Domem seniorů spjati i kusem svého 

srdce.  

Následují blahopřání a přípitky 

I já si dovolím říci své přání: 

Přeji Domu seniorů, aby byl do budoucna domem i domovem, kde vládne pohoda, aby byl domovem, 

který se dívá dopředu s chutí a zdravou sebedůvěrou, ale také čerpá z minulosti to vše dobré. Přál 

bych mu, aby se zde klienti cítili jako doma, aby zde vždy fungovali služby ve vysoké kvalitě 

k spokojenosti klientů, rodin a blízkých, ale díky vzájemné spolupráci i k spokojenosti zaměstnanců. 

Přeji Domu seniorů také zřizovatele, který chápe potřeby klientů v sociálních službách, ale třeba se  i 

nebojí inovací, a může si dovolit alespoň občas i nějakou tu investici. Na Zdraví našich klientů, na 

zdraví nás všech.  

Nyní si dovolím pozvat sem na podium další dva lidi, kteří v posledních letech velmi ovlivňují chod a 

fungování našeho Domova. Je to Martina Teplá, náměstkyně primátora města Liberce, a je to pan 



 

 

Petr Tulpa, Náměstek hejtmana LK pro sociální služby. Moc Vás zde vítám a poprosím Vás o pár 

slov, s dovolením, bych začal u dámy. 

 

Paní náměstkyně i pan náměstek vyjadřují svůj názor na Dům seniorů, na jeho fungování i postavení, 

vyslovují i svá přání pro náš Dům. 

 

 Měl bych prosím Velkou prosbu jak na pana náměstka, na Ivo Bráta a Pavla Svobodu, kterého zde 

vidím, na kolegy ředitelé, kteří jsou tu mezi námi. Naši zaměstnanci si určitě zaslouží k dnešnímu dni 

i květinu, tak bych si Vás dovolil požádat, zda byste mi při hudbě, která přijde následně mohli pomoci 

s rozdáním růží našim dámám, slečnám. Ode mě už květinu většinou dostali a od Vás to pro ně bude 

velká čest. 

A teď dáme prstor skupině Všude doma, ať se také pobavíme hudbou, k dispozici je pro všechny 

prosím pohoštění. A teď tedy skupina Všude doma. 

 

Povystoupení skupiny Všude doma: 

Děkujeme za krásné vystoupení skupině Všude doma, zde máte alespoň malé poděkování, že jste 

k nám vážili cestu a určitě se budeme těšit zase někdy příště. Děkujeme 

Věřte nebo ne, ale jsou tu mezi námi tací, kteří zde pracují od samého počátku našeho  Domu seniorů. 

Teď bych moc prosím potřeboval, zda bych mohl požádat pana primátora, pana náměstka Petra 

Tulpu, paní náměstkyni Martinu Teplou a ještě k tomu paní poslankyni Janu Pastuchovou o pomoc – 

zda můžete sem ke mě. A zároveň si dovoluji požádat aby sem mezi nás přišli dámy: 

Marcela  Housová   

Iva  Svobodová     

Michaela  Pavlů    

Renáta  Kavanová    

Lenka   Farská Šípová  

Nikola  Ježková   

Michaela  Trejbalová   

Simona Oborníková   

Martina Vychterová   

 



 

 

A pozor – jedna velká změna – prosím také aby sem přišel pan Petr Pavlíček 

Dámy a pane, dovolte mi, abych Vám poděkoval za Vaši vytrvalost a věrnost našemu zařízení, za 

to, co vše jste Domu seniorů dali, za to že jste v tomto nelehkém oboru zůstali, že se nadále plně 

věnujete našim klientům, případně zaměstnancům a věřím, že se zde budeme potkávat i nadále. 

Prosím o předání květin a plaket. 

A nyní si zase odpočineme od povídání a prosím společně přivítejme skvělou zpěvačku, úžasnou 

dámu, která zde není zdaleka poprvé -  paní Báru Basikovou…. 

Po vystoupení Báry Basikové 

Děkujeme úžasné Báře Basikové, my se nevidíme poprvé Báro, a ani zde u nás nejste poprvé. 

Přijměte prosím velké poděkování, že jste tu mezi námi, a že jste neváhala a znovu se k nám vrátila, 

děkujeme moc a budeme se těšit, na další spolupráci. A když už Vás tu mám, smím poprosit, měla 

byste nějaké přání pro náš Dům seniorů, k našemu dvacetiletému výročí?  

Krátké přání od Báry Basikové slib, že se zde určitě ještě uvidíme. 

Moc děkujeme……Bára Basiková…. 

Teď když se tu rozhlížím, vidím naše známé z psího útulku Dášenka, mohu Vás prosím poprosit, zda 

byste dámy přišly sem na podium.  

Nejdříve bych Vás každou poprosil o pár slov. 

Představení psího útulku i našeho seznámení 

Možná se divíte, proč tyto dámy a je zde i paní Poslankyně paní Jana Pastchová. Vysvětlení je 

jednoduché, paní Pastuchová je nejen bývalá předsedkyně výboru pro sociální věci, ale je to také 

kolegyně pana poslance Andreje Babiše, který v útulku Dášenka adoptoval pejska Lojzu.  

 

A protože takový útulek potřebuje finanční prostředky na to, aby se mohl o všechna svá zvířata starat, 

rozhodl jsem se, že vzhledem k tomu, že já osobně z důvodů alergie dcery psa mít nemohu, tak bych 

rád adoptoval psa pro náš Dům seniorů a tímto bych poprosil Blanku Netušilovou, aby mi slíbila, že 

společně s našimi klienty si přijedeme některého z vašich svěřenců vybrat.  

Na důkaz toho, že to myslím vážně, paní Dáše finanční prostředky ve výši 12 000,-Kč na jeden rok 

pro psa, kterého vy klienti vyberete a za rok samozřejmě budeme pokračovat. 

Zároveň přebírám certifikát o adopci na dálku od psího spolku Dášenka. Moc děkuji 



 

 

A je zde ještě jeden člověk, kterého si velmi vážím nejen lidsky, nejen za spolupráci s ním, ale i za to 

v čem se nám snaží pomoci. Je to Pavel Svoboda, předseda Spolku Za Lepší Život. Pavle prosím 

můžeš sem a něco nám o spolku Za lepší život říct? 

Představení spolku Za lepší život včetně snahy získávat finanční prostředky od firem a jimi podporovat 

poskytování fyzioterapie v Domech seniorů, protože tato služba není hrazena ani zdravotními 

pojišťovnami, ani sociálními službami. Přitom je to něco, co naši klienti bezesporu potřebují a patří to 

k zvýšení kvality života našich seniorů- 

Pavle moc děkuji, děkuji za spolupráci, těším se na další a jsem moc rád, že jsi tu s námi 

A teď zase dost povídání a přivítejte společně se mnou dalšího vystupujícího, který zde také není 

poprvé a věříme, že ani naposled – přivítejme prosím pana Marcela Zmožka. 

Marceli moc děkujeme za krásné vystoupení a písničky. A věřím, že se zde zase potkáme, budeme 

se moc těšit, děkujeme 

Teď, než přijde poslední hudební vystoupení bych ještě jednou rád poděkoval všem, kteří se podíleli 

na přípravách oslavy, všem našim zaměstnancům, kteří dělají svoji práci a kterých si moc vážím, rád 

bych ještě jednou poděkoval všem dárcům, spolupracujícím organizacím a firmám. Velké poděkování 

patří i našim hostům z města Liberce i z Libereckého kraje, všem blízkým a rodinám našich klientů. 

Věřím že klienti i všichni další si oslavu užili a velký dík i všem vystupujícím. A moc děkuji i svým 

kolegům ředitelům obdobných zařízení, že mezi nás přišli. 

Závěr nám obstará Liberecká cimbálovka Dušana Kotlára, která mimo jiné, před dvaceti lety tento 

dům svoji hudbou otvírala. Vítám Vás zde a pódium je jen Vaše. Ostatním přeji ať se dál baví a užívají 

si i krásného počasí. Díky patří také našemu skvělému zvukaři, bez nějž bychom toho dnes moc 

neslyšeli, Pavle díky. Hezký zážitek, tančit je samozřejmě dovoleno a všem přeji hezký zbytek 

slavnostního odpoledne. 

 

 

Bc. Jan Gabriel, MBA, 

ředitel Domu seniorů Františkov, Liberec, 

příspěvková organizace 


